
verzendcode:  ECO

stuk 
ingediend op

2518 (2013-2014) – Nr. 1
1 april 2014 (2013-2014)

Gedachtewisseling 

over de stand van zaken 
van het Strategisch Actieplan voor Limburg  
in het Kwadraat (SALK)

Verslag

namens de Commissie voor Economie, Economisch 
Overheidsinstrumentarium, Innovatie, Wetenschapsbeleid,  
Werk en Sociale Economie
uitgebracht door de heer Lode Ceyssens



2 Stuk 2518 (2013-2014) – Nr. 1

Vlaams  Pa r l emen t  –  1011  B ru s s e l  –  02 / 552 . 11 . 11  –  www.v l a amspa r l emen t . b e

Samenstelling van de commissie: 

Voorzitter: mevrouw Patricia Ceysens.

Vaste leden:

de heer Robrecht Bothuyne, mevrouw Martine Fournier, de heren Jan Laurys, Peter Van Rompuy;

de heren Frank Creyelman, Johan Deckmyn, Chris Janssens;

de dames Patricia Ceysens, Lydia Peeters;

mevrouw Güler Turan, de heer Bart Van Malderen;

de dames Annick De Ridder, Goedele Vermeiren;

de heer Ivan Sabbe;

de heer Björn Rzoska.

Plaatsvervangers:

de dames Sonja Claes, Kathleen Helsen, Griet Smaers, de heer Koen Van den Heuvel;

de heer Pieter Huybrechts, mevrouw Katleen Martens, de heer Jan Penris;

de heer Egbert Lachaert, mevrouw Fientje Moerman;

mevrouw Kathleen Deckx, de heer Jurgen Vanlerberghe;

de dames Vera Celis, Helga Stevens;

de heer Lode Vereeck;

mevrouw Elisabeth Meuleman.



Stuk 2518 (2013-2014) – Nr. 1 3

V L A A M S  P A R L E M E N T

INHOUD

I. Toelichting door de minister-president ..............................................................  4

1. Historiek van het SALK .............................................................................  4

2. SALK governance ......................................................................................  4

3. Stand van zaken van de acties op korte termijn ..........................................  4

4. Stand van zaken van de ontwikkelingen op lange termijn ...........................  5

5. Stand van zaken van de acties die inspelen op de randvoorwaarden ...........  5

6. Samenvatting van de stand van zaken van het SALK .................................  6

7. Toelichting van de resultaten van de monitoring  
van de socio-economische indicatoren in Limburg .....................................  6

II. Vragen van de commissieleden ..........................................................................  7

1. Vragen van mevrouw Lies Jans ...................................................................  7

2. Vragen van de heer Lode Ceyssens .............................................................  7

3. Vragen van de heer Jan Peumans ................................................................  8

4. Vragen van de heer Björn Rzoska ...............................................................  8

III. Antwoorden van de minister-president en bespreking .......................................  8

Gebruikte afkortingen .............................................................................................  11

Bijlagen: zie dossierpagina op www.vlaamsparlement.be

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=1784


4 Stuk 2518 (2013-2014) – Nr. 1

V L A A M S  P A R L E M E N T

Op 20 maart 2014 hield de Commissie voor Economie, Economisch Overheidsinstrumen-
tarium, Innovatie, Wetenschapsbeleid, Werk en Sociale Economie een gedachtewisseling 
met de heer Kris Peeters, minister-president van de Vlaamse Regering, Vlaams minister 
van Economie, Buitenlands Beleid, Landbouw en Plattelandsbeleid, over de stand van 
zaken van het Strategisch Actieplan voor Limburg in het Kwadraat. De presentaties zijn te 
vinden op de dossierpagina van dit stuk op www.vlaamsparlement.be.

I. ToelIchTIng door de mInIsTer-presIdenT

1. historiek van het sAlK

De heer Kris Peeters, minister-president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van 
Economie, Buitenlands Beleid, Landbouw en Plattelandsbeleid, herinnert eraan dat de 
sluiting van Ford Genk op 24 oktober 2012 werd aangekondigd. De sluiting betekent een 
rechtstreeks verlies van 6000 jobs bij Ford. Onrechtstreeks geeft dit een totaalverlies van 
10.000 jobs voor Limburg.

Op 1 februari 2013 was het expertenrapport van het SALK klaar. Op 16 juli 2013 werd het 
uitvoeringsplan van het SALK voor de periode 2013-2019 goedgekeurd. Het SALK bevat 
een aantal acties te ondernemen op korte termijn, de transformatie van het economische 
weefsel op langere termijn en randvoorwaarden. Er werd door de Vlaamse Regering 81 
miljoen euro vrijgemaakt, door Europa 66,5 miljoen euro, door de provincie Limburg 50 
miljoen euro en door de stad Genk 20 miljoen euro. 

2. sAlK governance

Voor de governance is de Taskforce gecreëerd. Er is daar goed gewerkt en de cohesie bin-
nen de groep is vrij groot. De belangrijkste actoren zijn de Vlaamse Regering, het pro-
vinciebestuur en de Limburgse actoren waaronder de sociale partners. Ook de federale 
overheid is vertegenwoordigd in de Taskforce. De data van samenkomst waren 27 septem-
ber 2013, 6 december 2013 en 7 februari 2014. 

Voor het operationele luik werd een directiecomité opgericht. De dynamiek van dit orgaan 
beantwoordt aan de verwachtingen. De data van samenkomst zijn 4 november 2013,  
2 december 2013, 4 februari 2014 en 2 april 2014. 

3. stand van zaken van de acties op korte termijn

De acties van de VDAB voor de hertewerkstelling van de Fordwerknemers en de toeleve-
ranciers lopen. Er is voor de eerste groep ontslagen werknemers – dat zijn er ongeveer 470 
– een dossier ingediend bij het Europese Globalisatiefonds. 

Voor de Fordterreinen werd een overeenkomst gesloten met een eigendomsoverdracht op 
31 december 2015 naar de Vlaamse overheid. Vanaf  de ondertekening van de overeen-
komst op 20 december heeft de Vlaamse overheid de controle over de vermarkting van de 
site. De ontwikkeling van de terreinen gebeurt in nauwe samenwerking met de stad Genk. 
Er is een werkgroep actief. 

Bij de uitvoering van belangrijke infrastructuurwerken en het versnellen van de procedu-
res, vermeldt de minister-president Ikea. Het openbaar onderzoek GRUP afbakening regi-
onaal stedelijk gebied Hasselt-Genk is lopende. De definitieve vaststelling is voor medio 
april 2014. Over Spartacus werden al beslissingen genomen door de Vlaamse Regering op 
25 september 2013. Het bestek is in voorbereiding. Minister Crevits heeft de samenwer-
kingsovereenkomst met Nederland en Maastricht ondertekend. Het Noord-Zuid-dossier 
wordt nog deze legislatuur op de agenda van de Vlaamse Regering geplaatst. 

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=1784
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Op het industrieterrein Ham-Zwartenbroek is de uitbreiding van de Europese Logistieke 
Campus van Nike een belangrijke investering. Dit was niet vanzelfsprekend daar het 
bedrijf  ook andere mogelijkheden had. Het gaat om 500 bijkomende rechtstreekse jobs. 
De Vlaamse Regering heeft een belangrijk steun gegeven.

Inzake Be-Mine heeft de LRM coördinerende opdrachten. Het Agentschap Ondernemen 
bereidt momenteel het investeringsdossier voor Todi voor. Dit indoorduikproject is in 
behandeling bij het Agentschap Ondernemen. Het begrotingsakkoord is aangevraagd. Als 
alles goed verloopt, komt dit nog op de agenda van de Vlaamse Regering voor het einde 
van de legislatuur. De toewijzing van Terhills aan een exploitant, is in onderzoek bij de 
LRM. Het Thorpark (voormalige mijnterrein van Genk-Waterschei) en de aanleg van het 
hoogwaardig bedrijvenpark en van het wetenschapspark met de inplanting van Energy-
Ville zijn opgestart. Het dossier rond de toelage Onroerend Erfgoed is in behandeling. Na 
de ontvankelijkheidsverklaring door Onroerend Erfgoed wordt de proceduregunning van 
de werken opgestart.

De minister-president licht verder de sociale-economieprojecten in het kader van het 
SALK toe. De subsidie voor de tijdelijke versterking van de functie ‘economische uitda-
gingen beschutte werkplaatsen’, is voor twee jaar toegekend. De innovatie om bestaande 
activiteiten bij BEWEL te heroriënteren, is goedgekeurd. Wat betreft de sociale woningen, 
heeft de Vlaamse Regering op 13 december 2013 een bedrag van 1,9 miljoen euro toege-
kend voor de versnelde uitvoering van de energierenovatieprojecten van de Kantonnale 
Bouwmaatschappij van Beringen in Herk-de-Stad, Beringen en Heusden-Zolder en van 
Nieuw Dak in Genk. 

De federale dossiers zullen op 21 maart 2014 door de Federale Regering worden behan-
deld. Het dossier Ontwrichte Zones, dat federaal omschreven wordt als Steunzones, wordt 
hopelijk vrij snel afgerond. De minister-president vermeldt de overheveling van grond van 
het militair domein naar de gemeente Leopoldsburg, met het oog op de bouw van een 
gevangenis. Voor het dossier NMBS werd minister Labille uitgenodigd op een vergadering 
van de Taskforce. 

4. stand van zaken van de ontwikkelingen op lange termijn

De Business Case Maakindustrie wordt voorbereid voor agendering op de Vlaamse Rege-
ring. Er moet nog een advies aan de IF gevraagd worden. De Business Case Vrijetijds-
economie is in voorbereiding. Het projectvoorstel voor de Business Case EnergyVille is 
in opmaak. Voor de indiening is het wachten op modaliteiten van het EFRO-programma 
2014-2020. Over de Business Case Creatieve Economie, ICT en Digitale Media is er een 
besluit van de Vlaamse Regering van 20 december 2013. De Business Case Landbouw, 
Tuinbouw en Fruitteelt omvat zes SALK-projecten. De Vlaamse Regering zal een beslis-
sing nemen als het advies van de IF binnen is. Over de Business Case Bouw, met name 
over de oprichting van een proeftuin woningrenovatie in Limburg, is er een beslissing van 
de Vlaamse Regering van 7 februari 2014. De Business Case Zorginnovatie, Biotech en 
Medtech kende verschillende beslissingen van de Vlaamse Regering. Er zijn diverse bedra-
gen aan gekoppeld. Bij de Business Case Logistiek en Mobiliteit zijn de besprekingen 
tussen de actoren lopende. De minister-president hoopt nog deze legislatuur hierover een 
beslissing te nemen. 

5. stand van zaken van de acties die inspelen op de randvoorwaarden

De Vlaamse Regering nam op 29 november 2013 een besluit over doelgericht innoveren, 
met betrekking tot de versterking van het Innovatiecentrum Limburg. Aan de vzw Locate 
in Limburg werden door een besluit van de Vlaamse Regering subsidies toegekend. De 
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kranten gaven hieraan ruchtbaarheid. Er werd onmiddellijk de nodige mankracht opgezet 
om verder te werken. Het dossier Ondernemersplatform ligt ter bespreking voor op de 
vergadering van de Vlaamse Regering van 21 maart 2014. Het ontwerpdossier T2 Campus 
wordt door de kernpartners voorbereid met het oog op de bespreking met de Vlaamse 
Regering. Over de opleiding Handelswetenschappen is er het besluit van de Vlaamse 
Regering van 19 juli 2013. Het doel is om Limburgs talent beter op te leiden, via het 
verstrekken van toonaangevend hoger en universitair onderwijs met een bachelor en een 
master Handelswetenschappen. De Vlaamse Regering bereidt een nota voor over de vzw 
Kind en Taal. Er is voorzien in 210 bijkomende plaatsen aan kinderopvang in Limburg. 
De agendering op de Vlaamse Regering is voor 21 maart 2014. De lokale kinderarmoede-
aanpak is eveneens geagendeerd op de Vlaamse Regering van 21 maart 2014. 

6. samenvatting van de stand van zaken van het sAlK

De minister-president vat samen dat er reeds hard gewerkt is, dat er nog hard moet wor-
den gewerkt, maar dat men op schema zit. Er zijn al belangrijke hefboomdossiers beslist 
zoals met betrekking tot de Fordterreinen en het Ondernemersplatform. Er moeten nog 
belangrijke beslissingen volgen. Wat al beslist is of in uitvoering is, levert op korte termijn 
1000 nieuwe jobs op. Wat de governance betreft, verricht de Taskforce goed werk. Het 
directiecomité moet hieraan uitvoering geven.

7. Toelichting van de resultaten van de monitoring van de socio-economische indicatoren in 
limburg

De resultaten van de Studiedienst van de Vlaamse Regering zijn nog niet definitief  geva-
lideerd, maar de samenvatting ervan wordt toch in primeur aan het Vlaams Parlement 
voorgelegd. De minister-president verduidelijkt dat het indicatoren betreft op het vlak van 
doelstellingen en randvoorwaarden. De evolutie sinds 2005 van indicatoren in Limburg 
wordt vergeleken met die van het Vlaamse Gewest. 

Wat betreft de welvaart, is de evolutie van het beschikbaar inkomen per inwoner in Lim-
burg licht verbeterd na een kleine inzinking in 2009. De verbetering is beperkt en er is nog 
een weg af te leggen. 

De globale conjunctuurcurve in Limburg volgt het laatste jaar de trend van het Vlaamse 
Gewest. Limburg is crisisgevoelig. De crisis is er dieper, maar het herstel gaat er ook snel-
ler. Er moeten tegen 2019 10.000 banen worden geschapen. De werkgelegenheidsgraad in 
Limburg zit onder die van het Vlaamse Gewest. Het aantal werkzoekenden onder jonge-
ren, mannen en allochtonen neemt toe en is groter in Limburg dan in het Vlaamse Gewest. 
Voor werkloze schoolverlaters is er nog een kloof te overbruggen. Dit percentage is hoger 
dan in het Vlaamse Gewest. 

De ongekwalificeerde uitstroom daalt tot op het niveau van Vlaanderen. De participatie 
aan het hoger onderwijs is stijgende maar moet verder toenemen. Het aantal werkenden 
in hoogtechnologische sectoren stagneert als gevolg van de afbouw van de industrie. Het 
aantal starters in de IT moet verder stijgen, al neemt het reeds toe. 

Het streefdoel voor het ondernemerschap is om het aantal starters te doen stijgen. In 
Limburg is dat percentage als gevolg van de economische situatie gedaald. De overlevings-
kansen van een onderneming na vijf  jaar, stagneren op hetzelfde niveau als het Vlaamse 
Gewest. Het streefdoel om het aantal zelfstandigen op het Vlaamse niveau te brengen, 
wordt sterk benaderd. Voor de investeringsratio is het streefdoel hetzelfde. Er is een stij-
ging in de richting van het Vlaamse niveau. Bij het gericht ontsluiten van industrieterrei-
nen, is de bezettingsgraad laag en het aanbod hoog. Het regionaal vervoer stagneert na 
een periode van een lange groei. 
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De armoede moet halveren tegen 2020. Er was een stijgende trend en een stagnatie in 
2012. Er is een dalende trend op het gebied van kansarmoede in het onderwijs. Het per-
centage kinderen in huishoudens waar niemand werkt, wil men laten dalen. Het bedroeg 
15,3 percent in 2010. 

Op het gebied van zorg, was het streefdoel de plaatsen van kinderopvang met de helft te 
doen stijgen. De trend is stijgend. De mantel- en thuiszorg voor ouderen moet toenemen. 
De stijging is hier groter dan in de rest van het Vlaamse Gewest. Het streefdoel inzake de 
toename van het aantal sociale woningen, is gerealiseerd.

Voor het milieu was het streefdoel het stijgen van het vermogen en de groene stroom. Er is 
hier een zeer positieve trend in Limburg. 

Limburg scoort op de 46 indicatoren acht keer beter dan het Vlaamse gemiddelde. Voor 
57 percent bereikt Limburg niet de Vlaamse score. Voor 43 percent van de indicatoren 
scoort Limburg minstens even goed als Vlaanderen. Het SALK is dus nodig om tegen 
2019 de lager scorende indicatoren op te krikken. 

II. VrAgen VAn de commIssIeleden

1. Vragen van mevrouw lies Jans

Mevrouw Lies Jans concludeert uit de presentaties dat de indicatoren aangeven dat het 
SALK nodig is en dat het goed moet worden gemonitord. Ze vraagt of  de monitoring-
fiches beschikbaar kunnen worden gesteld. Ze informeert ook naar de opvolging van de 
cijfers van de Studiedienst van de Vlaamse Regering, die dateren van 2012. 

Een van de belangrijkste doelstellingen van het SALK is de duurzame jobcreatie. Daar-
naast wordt er veel via subsidiëring gedaan zoals voor de sociale economie. Is er al een 
overzicht beschikbaar over de mate van structurele tewerkstelling enerzijds en tewerkstel-
ling via subsidiëring anderzijds? Zijn er al concrete projecten voor de Fordterreinen? De 
minister-president verklaarde in de toelichting dat er op de vergadering van de Taskforce 
bij minister Labille nogmaals op het belang van de ontsluiting van Limburg via het spoor 
werd gewezen. Is er buiten het geven van die signalen al iets concreet uit voortgevloeid? 
Volgende week zal de leiding van de NMBS aanwezig zijn in de commissie Mobiliteit van 
het Vlaams Parlement. Daarom is het goed om nu al te weten of  er concrete informatie 
over de te nemen stappen is.

Rond Locate in Limburg is er wat commotie geweest in de pers en bij politieke partijen. 
Twee nieuwe topmannen zijn aangesteld. Mevrouw Jans vraagt tot slot of de subsidies al 
toegekend zijn, en welke stappen men zal zetten.

2. Vragen van de heer lode ceyssens

De heer Lode Ceyssens concludeert uit de synthese van de nulmeting, dat het SALK nood-
zakelijk is. Het zou nuttig zijn mochten de monitoringsfiches beschikbaar zijn. Minister 
Labille verklaarde bij de laatste stand van zaken dat er nog enkele maanden nodig waren 
om de gewestelijke enveloppes vast te klikken. Er moet eindelijk duidelijkheid komen over 
de gevolgen voor Spartacus Nood-Limburg. Er moet worden vermeden dat men voor de 
ontsluiting van Noord-Limburg naar de NMBS kijkt en wacht op een trein die er nooit 
komt. 

Voor de land- en tuinbouw is de rechtszekerheid over de grond belangrijk. Limburg is de 
provincie waar het minst landbouwgrond kon worden herbevestigd wegens de speciale 
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beschermingsvonnissen. De AGNAS-procedures werden gecreëerd maar leverden tot nog 
toe weinig resultaat op. 

In het decreet Grond- en Pandenbeleid ontbreekt een decretale basis om aangemelde 
woningen die via de private sector gerealiseerd zijn, over te dragen naar de huisvestings-
maatschappijen. Minister Van den Bossche wilde een daling, die intussen is afgewezen 
door de bouwsector. Er is een kans om snel duidelijkheid te scheppen voor de bouwsector 
en om een aantal sociale woningen te realiseren. Er moet klaarheid komen over al de aan-
gemelde woningen en de procedure waarmee al die woningen kunnen worden overgedra-
gen naar de huisvestingsmaatschappijen. 

3. Vragen van de heer Jan peumans 

De heer Jan Peumans pleit voor het instellen van een voortgangsrapportage. De uitvoering 
van het SALK gebeurt nu op basis van een aantal elementen. Er is geen globaal overzicht. 
In het overzicht mist de heer Peumans de aanpak en versterking van de kmo’s. Buiten 
Ikea zijn er in Limburg geen grote investeringen meer te verwachten. De bestaande grote 
bedrijven moeten worden versterkt en geconsolideerd. De overheid investeert momenteel 
in een aantal projecten. De voorstelling geeft vooral een overzicht van initiatieven van de 
Vlaamse overheid. De spreker informeert naar de initiatieven van de privésector. 

Het zou goed zijn om een aantal indicatoren te krijgen van de overheidsinvesteringen die 
in Limburg gebeuren vanuit de diverse hoeken. Welke inspanningen worden er door het 
federale niveau extra geleverd? De bijkomende ontwrichte zones lijken een goede ontwik-
keling te zijn. 

In Trends stond er een artikel in verband met Locate in Limburg, waar recent twee men-
sen werden aangesteld. Een persoon zou van onbesproken gedrag zijn. De naam van de 
andere persoon is naar aanleiding van een faillissement in de pers opgedoken. Het zou 
niet goed zijn mochten er op dit vlak problemen ontstaan. De heer Peumans onderzoekt 
momenteel nog of dit allemaal met feiten kan worden gestaafd. 

4. Vragen van de heer Björn rzoska

De heer Björn Rzoska zou het interessant vinden om niet alleen de monitoringsfiches, 
maar ook een voortgangsrapportage te krijgen. Wat betreft de gerichte ontsluiting, wil hij 
weten waar de informatie over de reizigersritten van De Lijn vandaan komt, en hoe die 
gestaafd kan worden. Er wordt een stagnatie na een lange groei vastgesteld. In de com-
missie Mobiliteit werden verschillende discussies gevoerd over de beschikbaarstelling van 
gegevens door De Lijn. De cijfers zijn slechts met mondjesmaat beschikbaar, omdat die 
gegevens, althans volgens De Lijn, niet voldoende betrouwbaar kunnen worden geteld. 

III. AnTwoorden VAn de mInIsTer-presIdenT en BespreKIng

Mevrouw Josée Lemaitre, leidend ambtenaar van de Studiedienst van de Vlaamse Rege-
ring, verduidelijkt dat de cijfers voortdurend worden geactualiseerd. De bedoeling is om 
jaarlijks met een rapport te komen. Tussentijdse informatie over bepaalde indicatoren 
kan, indien gewenst, worden bezorgd. De cijfers over de reizigersritten zijn afkomstig van 
De Lijn. 

De heer Kris Peeters wil bekijken hoe een voortgangsrapportage kan worden georgani-
seerd. Het is nu voorzien dat naast de socio-economische monitoring zoals voorgesteld in 
de commissie, er ook een projectopvolging georganiseerd wordt. Deze projectopvolging 
die momenteel voorbereid wordt, zal aan de commissie worden bezorgd.
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De duurzame jobcreatie is een terechte zorg. In het SALK zijn diverse maatregelen 
voorzien die onder meer specifiek op kmo’s focussen. Zo wordt er daarvoor gerekend 
op het Ondernemersplatform. Dit heeft onder meer betrekking op innovatie, waarvoor 
er in Limburg een specifiek instrument werd gecreëerd. Het heeft ook te maken met 
de transformatie van de industrie die in Limburg verder moet worden doorgezet. Voor 
de internationalisering moet de vzw Locate in Limburg een belangrijke rol spelen. Het 
Ondernemersplatform moet ervoor zorgen dat Limburgse ondernemingen worden gesti-
muleerd om bijkomende activiteiten te ontwikkelen. De kmo’s zijn nog altijd de ruggen-
graat van de economie. Voor het aantrekken van grote internationals moet men inderdaad 
realistisch blijven. LRM staat in voor het bijkomend ondernemen. Er moet vermeden 
worden dat er, met uitzondering van de sociale economie, met gesubsidieerde jobs kunst-
matig tewerkstelling wordt gecreëerd.

Daarnaast wordt ingezet op de bedrijventerreinen. Er zijn concrete projecten lopende 
voor de Fordterreinen. Voorzichtigheid over de bekendmaking ervan vooraleer ze defini-
tief  zijn afgerond, is geboden. 

Er worden hoorzittingen georganiseerd door de NMBS in de verschillende provincies. 
Met minister Labille wordt er verder over het investeringsprogramma gesproken. Er wordt 
daar geprobeerd om voor heel Vlaanderen de nodige investeringen door de NMBS te 
laten uitvoeren. 

De opmerking in verband met de sociale woningen zal de minister-president nakijken. 

Als er informatie is over de investeringen van privésector wordt die bezorgd aan de com-
missie. 

Voor de monitoring moeten de juiste indicatoren worden behouden. De relevante indi-
catoren moeten vanzelfsprekend opgenomen zijn. De suggestie om een indicator op te 
nemen op het gebied van investeringen door de verschillende overheden wordt verder 
bekeken. 

De minister-president beschikt niet over de informatie over de bestuurders van Locate in 
Limburg. Bij het afhaken van de heer Martin Hinoul zijn twee mensen naar voor gescho-
ven om de vzw verder op te volgen. Die moeten volgens de correcte procedure worden 
aangeworven.
 
De heer Jan Peumans verwijst naar de jaren tachtig toen er al gesproken werd over de IJze-
ren Rijn. De manier waarop minister Labille met dit dossier omgaat, geeft weinig hoop 
voor Limburg. De Vlaamse Regering heeft veel geld geïnvesteerd in de railport in Lanaken 
en daar heeft tot nog toe geen enkele trein op gereden. De spoorstrategie wordt blijkbaar 
niet hardgemaakt. Misschien moet bij een volgende staatshervorming de NMBS toch 
maar geregionaliseerd worden als dit zo weinig resultaat blijft hebben. Dit is perfect rea-
liseerbaar. Vlaanderen gaat 200 miljoen euro investeren voor een sneltram tussen Hasselt 
en Maastricht, terwijl het mogelijk was terug een internationale trein te realiseren. De 
spoorwegen hebben in het verleden al een haalbaarheidsstudie over een dieseltrein tussen 
Hasselt en Maastricht gemaakt. Die zou niet voldoende kostendekkend zijn geweest. De 
bijeenkomst waarnaar de minister-president verwijst was beschamend. De heer Peumans 
heeft de indruk dat Limburg de volgende tien jaar weer niks gaat krijgen. Ook bij de 
vorige investeringsprogramma’s was het resultaat voor Limburg zeer mager. 

De financiering van de uitbreidingen van kmo’s blijft problematisch. De heer Peumans 
stelt dat LRM zeer goed werkt. De kmo’s zullen het echter in Limburg moeten waarma-
ken. 
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De heer Kris Peeters meent dat Limburg voor de financiering met LRM over een uniek 
instrument beschikt. Hij gaat ervan uit dat de LRM belangrijke financiële investeringson-
dersteuning kan geven. Er werd bij de NMBS duidelijke taal gesproken. Minister Labille 
werd uitgenodigd op de laatste vergadering van de Taskforce om toelichting te geven 
over de NMBS-investeringen in de provincie. Minister Crevits stuurde onlangs nog een 
brief  naar de NMBS over de voortgang van de onderhandelingen betreffende het samen-
werkingsakkoord omtrent het meerjareninvesteringsplan. In dit schrijven werd duiding 
gegeven bij het afgelegde traject van de bepaling van de gewestelijke prioriteiten, waarin 
verschillende projecten in en voor Limburg zijn opgenomen, alsook werden proactief  de 
voorwaarden geformuleerd opdat Vlaanderen zou kunnen beslissen over het al dan niet 
cofinancieren van projecten. Er is daarbij ook gevraagd naar de verdere timing die minis-
ter Labille voorstelt om het proces af te ronden. De Limburgse gouverneur ondernam ook 
al een aantal acties rond de NMBS. Deze acties verhogen de druk. Na 25 mei 2014 zal 
men zien hoeveel ruimte er is voor investeringen. Het debat over de regionalisering van de 
NMBS is een debat dat de moeite kan lonen om te worden gevoerd. 

Patricia CEYSENS,
voorzitter

Lode CEYSSENS,
verslaggever
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gebruikte afkortingen

AGNAS  Afbakening van de gebieden van de natuurlijke en agrarische structuur
BEWEL  Beschermde Werkplaatsen Limburg
EFRO  Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling
GRUP  gewestelijk ruimtelijk uitvoeringsplan
ICT  informatie- en communicatietechnologie
IF  Inspectie van Financiën 
kmo  kleine of middelgrote onderneming
LRM  Limburgse Reconversiemaatschappij
NMBS  Nationale Maatschappij der Belgische Spoorwegen
SALK  Strategisch Actieplan voor Limburg in het Kwadraat
VDAB  Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding
vzw  vereniging zonder winstoogmerk


